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el Periòdic d’AndorraSocietat
DISSABTE

8 DE MAIG DEL 201012

TROBADA AL MEDITERRANI

La unitat d’infraestructures
viàries es debat a València
b

EL PERIÒDIC
VALÈNCIA

ACN

33 Part de la delegació andorrana i catalana, ahir a València.

Empresaris de Lleida i
Andorra van volar des de
l’aeroport de l’Alguaire

El president de la Diputació de Llei-
da, Jaume Gilabert, va destacar que
la jornada celebrada ahir a València
sobre l’Arc Mediterrani va permetre
«visualitzar la unitat» entre la Cata-

lunya Nord, les Balears, Andorra, Ca-
talunya i València per millorar les
infraestructures de comunicació,
ferroviàries i per carretera. Eron Es-
tany, director d’Ordenament Terri-
torial, va representar el Principat.

La Diputació de Lleida i les càme-
res de Comerç de Lleida i Andorra
van organitzar ahir un vol xàrter
des de l’aeroport de Lleida-Alguaire
amb 40 persones, la majoria empre-
saris, per assistir a València a la jor-

nada en què es va presentar el Llibre
Blanc de les Infraestructures de l’Arc
Mediterrani.

Gilabert va indicar que per a les
comarques de Lleida és vital la con-
nexió cap al sud amb el desdobla-
ment o reconversió de la C-12, tal
com ho contempla el Pacte Nacional
per a les Infraestructures de l’Estat
espanyol. També va veure prioritària
la continuació de l ’autovia a
França. H

pla director
REDUIR EL 10%
DEL CONSUM

< A la taula de l’Energia d’ahir
també es va presentar el Pla
director que ha està seguint
l’Administració central perquè
els comuns puguin aplicar-lo.
Aquest pla persegueix l’objectiu
de reduir el 5% del consum
energètic durant aquest any i per
al 2012 s’espera arribar a reduir
el 10%. En aquest pla, l’Executiu
ha ofert formacions als directors
i responsables d’equip de les
diferents àrees del Govern en
aquesta matèria. Ahir els
responsables del Govern van
informar els dels comuns sobre
aquestes formacions, així com
també d’altres criteris a seguir a
l’hora de la redacció de plecs de
bases que a partir d’ara poden
seguir abans d’obrir una licitació
de diferents treballs.

< En la trobada d’ahir també es
va aconseguir resoldre un dels
neguits en què hi havia
desacord, com va ser el de
l’aplicació dels criteris en les
reformes dels edificis. Finalment,
es va acordar aplicar-los en
aquelles que impliquen el 50% o
més, així com integralitat de la
superfície edificada.

Les construccions,
obligades a seguir
criteris d’eficiència
energètica

TAULA DE L’ENERGIA

b

PEPA GALLEGO*
ANDORRA LA VELLA

b

33 Assistents a la Taula de l’Energia, ahir.

SFG

Els reglaments
s’entregaran als sectors
implicats perquè hi
facin aportacions

C
ap a final d’any es podran
aplicar una sèrie de regla-
ments sobre eficiència
energètica que obligaran

les noves construccions i les refor-
mes importants d’edificis a seguir
uns criteris obligatoris per millorar
l’estalvi d’energia. El marc legal
s’està elaborant a la Taula de l’Ener-
gia que es va reunir ahir i que comp-
ta amb representants dels set co-
muns, de Feda i de l’Executiu. Els re-
glaments, tant d’eficiència energèti-
ca i de reducció del consum com
d’energies renovables, ja estan fina-
litzats i ara seran entregats als col.le-
gis d’enginyers, arquitectes i associa-
ció de constructors perquè hi pu-

guin fer les seves aportacions. El mi-
nistre d’Economia i Finances, Pere
López, va explicar que s’estudiarà
amb els comuns la reducció de taxes
impositives per promoure el compli-
ment d’aquests reglaments i per
consolidar el sector econòmic de les
energies renovables. Un assumpte
que requerirà un canvi legislatiu.

Després de dos mesos, la Taula de
l’Energia es va reunir ahir amb uns
reglaments ja acabats que estan en
espera de rebre les aportacions dels
col.lectius de professionals impli-
cats. Se n’esperava l’aprovació al
juny, però es retardarà un mes per
la normativa de les energies renova-
bles (geotèrmia, biomassa, tèrmica,
solar...), que està també en espera de
l’estudi que estan fent els mateixos

tècnics dels comuns. A partir dels re-
glaments, la Taula de l’Energia vol
impulsar el sector d’energies renova-
bles per consolidar-lo com un ram
econòmic més i reduir la dependèn-
cia de la importació d’energia dels
països veïns. López va explicar que
ja hi ha empreses interessades en la
biomassa i l’energia fotovoltaica que
estarien disposades a instal.lar-se en
el mercat andorrà.

Els criteris exigibles en aquesta

eficiència energètica van dirigits no
només a aplicar les energies renova-
bles que es puguin exigir, sinó
també a reduir al màxim les pèr-
dues de calor de les edificacions.

La biomassa va ser un exemple
posat per López com una fórmula
en què la neteja dels boscos pot pro-
duir energia en el cicle econòmic
del país sense haver de dependre de
la importació. H
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Els comuns aplicaran
reduccions impositives
per tal de fomentar la
norma


